
Kamarai beszámoló 2021. szeptember 27-től. 

 

1.  A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara 2021. IV. negyedévi 

működése. 

A Kamara 2021-ben a törvényi előírásoknak, valamint az Alapszabályban foglaltaknak 

megfelelően működött. A 2021. szeptember 27-i küldöttközgyűlésen lezajlott tisztújítást 

követően az Elnöki és Főtitkári feladatok átadására október 5-én, míg az új Elnökség alakuló 

ülésére október 12-én került sor. A veszélyhelyzet során a személy- és vagyonegyesítő 

szervezetek működésére vonatkozó eltérő rendelkezésekről szóló a 502/2020. (XI. 16.) Korm. 

rendelet 17. § (3) bekezdése lehetővé tette a köztestületi ügyek intézésével kapcsolatos 

eljárási cselekmények személyes intézését, azonban járványügyi helyzet erőteljesen éreztette 

hatását a 2021 őszi-téli időszakban. 

Az Elnökség felállta utáni legfontosabb feladatok a Növényorvos Nap megszervezése, 

valamint a Történelmi Növényvédőszer-hulladék gyűjtésével, ártalmatlanításával kapcsolatos 

feladatok előkészítése voltak, emellett elkezdődött az előkészítése egy olyan közép és 

hosszútávú stratégiai tervnek, amely az előttünk álló időszakra meghatározza a Növényorvosi 

Kamara jövőképét, és az éves és hosszabb távú munkatervek alapjául szolgálhat. Ezzel 

párhuzamosan egyeztetések kezdődtek a NÉBIH-el több ügyben is, mint a növényvédőszer 

kategóriák, a vény kiállítás gyakorlata, illetve a Green Deal-ből eredő feladatok. 

Sajnálatosan a November 10-re tervezett és meghirdetett 2021 évi Növényorvos Napot az 

utolsó pillanatban le kellett mondanunk, hiszen annak ellenére, hogy a szervezés során 

maximálisan igyekeztünk a járványügyi intézkedéseket betartani, a jelentkezők száma jóval 

alatta maradt az előzetes elvárásoknak, továbbá a bevezetett járványügyi intézkedések miatt a 

meghívottak, vendégek és előadók egy része sem tudott részt venni a helyszínen a 

rendezvényen. 

November hónap során több alkalommal is folytak egyeztetések a NEBIH -el a vények 

kiállításának gyakorlatáról, a vénykiállítás rendszerének módosításával kapcsolatos esetleges 

javaslatoktól, továbbá a növényvédőszer kategória besorolás rendszeréről.  

November-december hónapban több egyeztetést is folytattunk a történelmi növényvédőszer-

hulladékok megsemmisítése ügyében. Az elszállítást végző vállalkozók megkeresése, továbbá 

az elszállítás részleteinek egyeztetése folyamatosan zajlott. A növényvédőszer-hulladék 

elszállítás részleteit a december 15-én megtartott elnökségi ülésen egyeztettük a megyei 

koordinátorokkal. 

Az elmaradt Növényorvos Nap szakmai programját helyettesítendő december 9-én 

webináriumot tartottunk, ahol áttekintést adtunk a növényvédelmi tevékenységről szóló 

43/2010 FVM rendelet frissen kihirdetett módosításairól, növényi stresszélettanról, a károsító-

diagnosztikában alkalmazható módszerekről és az Integrated Pesticide Management (IPM) 

európai rendszeréről. Az online adást élőben több, mint 200-an, míg a Kamara oldalán 

megosztott felvett adást közel 700-an követték figyelemmel. 



A növényvédelmi tevékenységről szóló 43/2010 (IV. 23.) FVM rendelet 2021. december 1-én 

megjelent módosítása több jelentős változást is hozott, melyek értelmezése és az 

értelmezésével kapcsolatos egyeztetések lefolytatása folyamatosan zajlott december 

hónapban. 

 

Szervezeti ülések 2021 IV. negyedévben 

A küldöttközgyűléstől év végéig a kamara elnöksége 2 alkalommal tartott személyes részvétel 

melletti ülést. 

A 2021. október 12-én tartott alakuló ülésen a vezetőség a kamara jövőjével, és jövőképével 

kapcsolatos kérdéseket vitatta meg, továbbá szervezeti kérdésekben hozott döntést. Született 

döntés az Irodavezető illetményéről, továbbá arról, hogy a Kamara elnöksége megbízza Dr. 

Apponyi Lajost a Kamara előrejelzési tevékenységének végzésével, koordinációjával. 

2021. december 15-én tartott kibővített nagyelnökségi ülésen a megjelent megyei elnökök, 

továbbá a meghívott történelmi növényvédőszer hulladékok elszállításának koordinációjával 

megbízott megyei koordinátorok tájékoztatást kaptak a növényvédelmi tevékenységet 

szabályozó rendelet december 1-én kihirdetett változásairól, továbbá a történelmi 

növényvédőszer-hulladék elszállítás aktuális állapotáról. Az ülésen döntés született továbbá 

arról, hogy a Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara kezdeményezi belépését a 

Nemzeti Drón Koalícióba, hogy a vonatkozó jogszabályok megalkotása és értelmezése során 

minél hangsúlyosabban képviselhesse a növényvédelmi szakmát és a növényvorvosi szakma 

érdekeit. 

 

Elektronikus növényorvosi vény rendszer 

November-december hónapban több egyeztetés is folyt a Kamaránk által fenntartott 

elektronikus növényorvosi vény rendszer fejlesztésével kapcsolatban, melyeket különösen 

aktuálissá tett, hogy a növényvédelmi tevékenységet szabályozó rendelet december 16-tól 

hatályba lépett módosítása több olyan változást is magával hozott, amely miatt szükségessé 

vált a rendszer fejlesztése, hogy az képes legyen biztosítani a jogszabályi előírásoknak 

megfelelő működést. 

 

Történelmi növényvédő szerek begyűjtése 

 

A támogatási okirat kézhez vételét követően haladéktalanul megkezdtük a növényvédőszer-

hulladék megsemmisítésével foglalkozó vállalkozások megkeresését, és megkezdtük az 

elszállítás szabályaival, továbbá az elszámolással kapcsolatos egyeztetéseket. November 

hónapban  az elszállításra és megsemmisítésre szánt összeg átutalásra került Kamaránk 



számlájára, így 2021 végére minden adott lett ahhoz, hogy a 2017-ben feltárt, hazánk 

területén elhelyezkedő történelmi növényvédőszer-hulladékok elszállításra és 

megsemmisítésre kerüljenek a 2022 évben. 

 

Egyéb események 2021. IV. negyedévben 

 

Kamaránk vezetői (elnök, alelnök és főtitkár) részt vettek több megyei közgyűlésen, illetve 

növényorvos továbbképzésen, és előadásokat tartottak a kamara aktualitásairól.  

2021 október 7-én Dr. Tarcali Gábor és Dr. Labant Attila részt vettek a Cseber nonprofit Kft. 

éves konferenciáján, ahol a növényvédőszer-göngyöleg visszagyűjtés aktuális kérdéseiről volt 

szó. 

2021. október 13-án Dr. Tarcali Gábor és Dr. Labant Attila részt vettek a Debreceni 

Egyetemen megtartott Tiszántúli Növényvédelmi Fórumon. 

2021. november 8-án Dr. Tarcali Gábor és r. Labant Attila részt vett a Dr. Vétek Gábor 

emlékére állítandó emlékfa ültetésén a MATE Budai Campusán. 

2021. november 21-22-én Dr. Labant Attila és Dr. Apponyi Lajos részt vettek a Szakmai 

Kamarák Szövetségének második konferenciáján Siófokon, ahol a szakmai kamarák 

társadalmi és szakmai szerepének, szervezetének aktuális kérdéseit tekintettük át. 

 

 

 


